
ZÁPIS  Č. 8/2019 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Skalice 
konaného dne 18. 6. 2019 od 18:00 hodin 

v hasičské zbrojnici ve Skaličce 
 

 
 
Přítomní zastupitelé: 6 (viz prezenční listinu) 
Nepřítomen: Zuzana Kejřová – omluvena 
 
Přítomní občané: (viz prezenční listinu) 
 

 

 

Program jednání: 

1) Zahájení 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

3) Kontrola zápisu č. 7/2019 vč. souhrnu usnesení 

4) Rozpočtová opatření 

5) Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o výkonu přenesené působnosti v oblasti 

přestupků 

6) Žádost Římskokatolické farnosti Číbuz o dotaci na pořízení odbíjení hodin na kostele 

sv. Václava v Číbuzi 

7) Diskuse  

a) Záměr obce zakoupit soubor pozemků v lokalitě č.p. 9 ve Skalici o celkové výměře 

cca 3600 m2, vč. budov (p.č. st. 62/2, část p.p.č. 561/1 a část p.č. st. 62/1) 

b) Žádost o převod pozemku p.č. 104/1 v k.ú. Číbuz, obec Skalice 

c) Odvolání a volba člena finančního výboru 

d) Různé 

8) Závěr 

  



Průběh jednání:  

1) Zahájení 

 Mgr. Pavel Kavalír, starosta obce, zahájil veřejné zasedání zastupitelstva v 18:10. Je 
 přítomno 6 zastupitelů. Zastupitelstvo je usnášeníschopné. Dále starosta seznámil 
 přítomné s programem zasedání a navrhl doplnění programu v bodě 7) diskuse  
 o podbody a-d.  

Usnesení č. 8/1/2019 
Zastupitelé schvalují program zasedání, vč. navržených úprav. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0  
zdržel se – 0  
 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Starosta jmenuje zapisovatelkou Mgr. Lenku Lankašovou a ověřovateli zápisu  
pana Milana Karpíška a Ing. Kateřinu Faltovou. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

3) Kontrola zápisu č. 7/2019 vč. souhrnu usnesení  

Starosta Mgr. Kavalír seznámil přítomné se zápisem č. 7/2019. Nebyly doručeny žádné 
písemné připomínky a připomínky neuplatnil ani nikdo z přítomných.  

V rámci diskuse k projednávanému bodu upozornil pan xxxxxxxx na špatný stav koryta 
Černilovského potoka – Povodí Labe zanedbává údržbu koryta, neprovádí se sekání 
travin, odstraňování nánosu a kamenů ze dna. Podle pana zastupitele Karpíška je třeba 
oslovit Povodí Labe a oni případně mohou reklamovat loni provedené práce. Starosta 
Kavalír sdělil, že se pokouší spojit s provozním oddělením Povodí a domluvit s nimi 
sezónní údržbu. Pan xxxxxxxx dále upozornil na zaplevelené chodníky, které byly 
opravovány v předchozích letech, což svědčí o špatně odvedené práci stavební firmy. 
Starosta Kavalír sdělil, že byl proveden postřik herbicidem, následně dojde k prometení 
rotačním kartáčem a poté nové zapískování, které loni nebylo možné z důvodu nepřízně 
počasí dokončit. Paní xxxxxxxx upozornila na nepovolené parkování na chodnících a 
navrhla umístit zákazy parkování. Starosta Kavalír sdělil, že zákaz parkování na 
chodnících vyplývá přímo ze zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních 
komunikacích a není třeba nijak dále upravovat. Je pouze možné občany na toto 
porušování zákona upozornit a případně řešit s Policií ČR, což může i jakýkoli občan 
obce.  

Usnesení č. 8/2/2019 

Zastupitelé schvalují Zápis č. 7/2019, vč. Souhrnu usnesení, bez připomínek. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 



4) Rozpočtová opatření 

Účetní a správce rozpočtu, paní Miloslava Kutíková, seznámila zastupitele 
s rozpočtovými opatřeními: 

a) Jedná se o rozpočtové opatření č. 8/2019 ze dne 24. 5. 2019, které přijal a schválil 
starosta obce Mgr. Pavel Kavalír, kde dochází k úpravě schváleného rozpočtu ve 
výdajích ve výši 45 339 Kč (dotace Náboženské obci církve československé husitské, 
místní rozhlas – poplatek OSA a modernizace ústředny, neinvestiční transfery 
církvím a finanční dar DD Černožice) a ve financování ve výši 100 000,- Kč (převod 
finančních prostředků – příjem na účet ČS a výdej ze stavebního spoření). 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

b) Jedná se o rozpočtové opatření č. 9/2019 ze dne 18. 6. 2019, kde dochází k úpravě 
schváleného rozpočtu v příjmech o částku 180 000,- Kč (investiční dotace kraje na 
Územní plán obce). 

Usnesení č. 8/3/2019 
Zastupitelé schvalují rozpočtové opatření č. 9/2019. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 
5) Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o výkonu přenesené působnosti v oblasti 

přestupků 

Starosta Mgr. Kavalír seznámil přítomné s obsahem dodatku č. 1 k veřejnoprávní 
smlouvě ze dne 29. 12. 2008 vydané pod č.j. 20099/VZ/2008-2, jejímž předmětem je 
výkon části přenesené působnosti v oblasti projednávání přestupků Městským úřadem 
Smiřice. Předmětem dodatku je zvýšení úhrady nákladů na 1 500 Kč za jeden vyřízený 
přestupkový případ.     

Usnesení č. 8/4/2019 
Zastupitelé schvalují uzavření dodatku č. 1 dle č.j. 179/2019/S.   

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 30. 6. 2019 
 

6) Žádost Římskokatolické farnosti Číbuz o dotaci na pořízení odbíjení hodin na kostele 
sv. Václava v Číbuzi 

Starosta Mgr. Kavalír informoval zastupitele o doručené žádosti Římskokatolické 
farnosti Číbuz o dotaci na pořízení elektrického odbíjení hodin na kostele sv. Václava 
v Číbuzi a informoval rovněž o průzkumu, který u občanů místní části Číbuz provedla 
Ing. Kateřina Faltová.         



Usnesení č. 8/5/2019 
Zastupitelé schvalují poskytnutí účelové investiční dotace Římskokatolické farnosti 

 Číbuz na pořízení elektrického odbíjení věžních hodin na kostele sv. Václava v Číbuzi  
 ve výši 40 000 Kč a pověřují starostu Mgr. Pavla Kavalíra k uzavření veřejnoprávní 
 smlouvy s příjemcem dotace. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 31. 8. 2019 
 

7) Diskuse 

a) Záměr obce zakoupit soubor pozemků v lokalitě č.p. 9 ve Skalici o celkové výměře 
cca 3600 m2, vč. budov (p.č. st. 62/2, část p.p.č. 561/1 a část p.č. st. 62/1) 

Starosta Mgr. Kavalír informoval zastupitele o jednáních se společností WESCO 
INVESTMENT s.r.o. o zvažované koupi souboru nemovitostí v lokalitě č.p. 9 ve 
Skalici za účelem možné výstavby obecního domu. Na základě požadavku 
zastupitelů proběhla konzultace se stavebním projektantem, s architektem a byl 
vypracován finanční plán pro roky 2019–2025. Zastupitelé na základě diskuse 
navrhují zakoupit soubor uvedených pozemků za předpokladu, že tyto pozemky 
nebudou zatíženy závazky, věcnými břemeny či služebnostmi, vyjma věcného 
břemene chůze a jízdy a práva uložení řeziva zřízeného ve prospěch pana xxxxxxxx 
a za podmínky, že celková kupní cena za pozemky i stavby nepřekročí částku 
6 200 000,- Kč.  

Usnesení č. 8/6/2019 

Zastupitelé schvalují záměr obce zakoupit soubor pozemků v lokalitě č.p. 9 ve Skalici 
o celkové výměře cca 3600 m2, vč. budov (p.č. st. 62/2, část p.p.č. 561/1 a část p.č. 
st. 62/1) za předpokladu, že tyto pozemky nebudou zatíženy závazky, věcnými 
břemeny či služebnostmi, vyjma věcného břemene chůze a jízdy a práva uložení 
řeziva zřízeného ve prospěch pana xxxxxxxx a za podmínky, že celková kupní cena 
za pozemky i stavby nepřekročí částku 6 200 000,- Kč. Zastupitelé dále pověřují 
starostu Mgr. Pavla Kavalíra k dalšímu jednání ohledně přípravy kupní smlouvy, 
která bude předložena ke schválení na nejbližším zasedání zastupitelstva. 

Hlasovalo:  
pro – 5 
proti – 1 (M. Karpíšek) 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                               Termín splnění: 31. 8. 2019 
 

b) Žádost o převod pozemku p.č. 104/1 v k.ú. Číbuz, obec Skalice 

Starosta Mgr. Kavalír informoval zastupitele o jednání s administrátorem 

Římskokatolické farnosti – děkanstvím Holohlavy a Odborem správy majetku 

Biskupství královéhradeckého ohledně možného převodu pozemku p.č. 104/1 

v k.ú. Číbuz, obec Skalice do vlastnictví obce. Jedná se o pozemek sousedící 



s parkovištěm MŠ Číbuz a obec by jej využila v rámci plánované rekonstrukce 

komunikace a parkoviště k mateřské škole. Na Biskupství královéhradecké bude 

podána žádost, kterou následně projednává ekonomická rada farnosti a poté ještě 

příslušná komise biskupství. Očekáváme buď bezúplatný převod, prodej, případě 

směnu. 

Usnesení č. 8/7/2019 

Zastupitelé po projednání schvalují podání žádosti o převod pozemku p.č. 104/1 

v k.ú. Číbuz, obec Skalice do vlastnictví obce. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                               Termín splnění: 31. 8. 2019 
 

c) Odvolání a volba člena finančního výboru a volba nového člena téhož výboru 
Starosta Mgr. Pavel Kavalír upozornil zastupitele, že v souvislosti s plánovaným 
nástupem paní Martiny Pultrové na pozici účetní obce od 1. 7. 2019 a vzhledem 
k tomu, že paní Pultrová je členem finančního výboru, je třeba s odkazem na § 119 
odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) nahradit její členství jiným 
kandidátem, který nebude v podobném konfliktu se zákonem. Starosta Kavalír po 
projednání se zastupiteli navrhuje na pozici člena finančního výboru zvolit 
zastupitele PhDr. Martina Jílka, Ph.D. 

Usnesení č. 8/8/2019 

Zastupitelé po projednání odvolávají paní Martinu Pultrovou z funkce členky 

finančního výboru zastupitelstva s účinností od 1. 7. 2019 a volí PhDr. Martina Jílka, 

Ph.D. do funkce člena finančního výboru zastupitelstva, taktéž s účinností  

od 1. 7. 2019. 

Hlasovalo:  
pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 0 
  

b) Různé 

- Místostarostka Ing. Faltová informovala zastupitele o námětu občanů Číbuzi, 
zda by nemohly být reflektory u kostela natočeny tak, aby byl celý kostel 
osvětlený, jak tomu bývalo kdysi. Starosta Kavalír upozornil, že se jedná o 
upravené pouliční lampy a nikoli o reflektory určené na daný účel a že by bylo 
vhodné do budoucna uvažovat o výměně těchto svítidel, do té doby bude 
prověřena a případně zrealizována změna polohy svítidel. Pan xxxxxxxx 
reagoval na sdělení upozorněním, že tento způsob nasvětlení staveb zvyšuje 
tzv. světelné znečištění a že mnohem vhodnější je osvětlení památek zevnitř. 

- Dále paní místostarostka tlumočila dotaz některých občanů, kdy dojde 
k redukci vzrostlých stromů u kostela tak, aby byly viditelné věžní hodiny. 
Starosta sdělil, že je již objednána firma ÁLMA-Linné s.r.o. z Hradce králové, 
která by v letních měsících měla provést ošetření vzrostlé zeleně ve vybraných 



lokalitách v obci (u sportoviště a ořešákové stromořadí ve Skalici, na křižovatce 
ve Skaličce, u kostela v Číbuzi).  

- Dále paní místostarostka sdělila, že nedávno vybudovaný provizorní chodníček 
v Číbuzi na Drahách směrem na Hubíles je nefunkční. Pan zastupitel Karpíšek 
upozornil, že šlo o dočasné řešení a že je třeba chodníček pravidelně udržovat. 
Starosta Kavalír upozornil, že zásadní problém spočívá v nestabilitě vrstvy 
použitého recyklátu, který se při chůzi boří. V lokalitě je plánována výstavba, při 
které by zde mělo dojít k vybudování chodníku, lokalitu pro plánovaný prodej 
parcel začíná obec připravovat (již byla zadána tvorba mapových podkladů pro 
následující projekční práce).  

- K plánované instalaci elektrického odbíjení hodin na kostele sv. Václava v Číbuzi 
zazněl dotaz z pléna, zda odbíjení nebude občany v noci budit. Paní 
místostarostka sdělila, že technické řešení umožní nastavit přestávky ve 
zvonění a někteří občané Číbuzi navrhli, aby to bylo od 22:00 do 6:00 hod. 

- Dále se pan xxxxxxxx zeptal, proč došlo ke zdražení poplatku za směsný 
komunální odpad. Starosta Kavalír odpověděl, že došlo ke snížení poskytované 
slevy z původních 20 % na 10 %, protože je dlouhodobě neudržitelné, aby se 
bez důsledného třídění odpadu na jeho jednotlivé složky, vč. biologicky 
rozložitelného odpadu, nadále zvyšovaly náklady obce. Už nyní obec platí 
svozové firmě za likvidaci komunálního odpadu téměř 500 tis. Kč ročně, přičemž 
od občanů nevybere ani polovinu z této částky (okolo 120 tis. Kč ročně získáme 
za prodej vytříděného odpadu). Náklady se s postupným omezováním 
skládkování komunálního odpadu neustále zvyšují a my musíme hledat řešení, 
jak důsledněji třídit odpad na složky, které je možné zpeněžit či předat ke 
kompostování, nikoli neustále zvyšovat náklady obce.    

- Pan xxxxxxxx vznesl dotaz, proč se neustále probírá kvalita Mateřské školy 

Číbuz, když do loňského roku bylo vše v pořádku. Pan xxxxxxxx k tomu dodal, 

že problém se objevil až s novým zastupitelstvem a pan xxxxxxxx připomněl, že 

problémy jsou i v jiných MŠ. Starosta Kavalír shrnul, že v zájmu obce není 

pořádat hony na vedení či personál školky, ale pomoci se zatraktivněním a 

konkurenceschopností tak, aby školka odpovídala představám dnešních rodičů. 

Protože je to služba pro ně a pro jejich děti a pokud nechceme postupně 

omezovat provoz pro nedostatek dětí (aktuálně chybí 8 dětí), a nakonec školku 

pro nezájem zavřít, je třeba společně pracovat na jejím dobrém jménu. Starosta 

také přítomné požádal, aby spolupracovali na zklidnění aktuálně vyhrocené 

situace, abychom se přestali vzájemně obviňovat, kdo za současný stav může, 

ale dělali vše pro zlepšení. V současné době probíhá v MŠ dotazníkové šetření, 

ve kterém mohou svůj názor či připomínky vyjádřit i anonymně všechny rodiče, 

dále probíhá tvorba nových internetových stránek a v první prázdninový týden 

zde dojde k instalaci nových herních prvků, na které čerpáme dotaci z kraje. 

Také proběhla 8. června brigáda rodičů, při které se obrousily a natřely některé 

lavičky, demontovaly se poškozené herní prvky a navezla se zemina. V současné 

době MŠ hledá i 2 pedagogy.   



Paní xxxxxxxx se dotázala, co se stane, když se nikdo nepřihlásí do výběrového 

řízení. Pan dr. Jílek sdělil, že v takovém případě je ředitelka oprávněna, pokud 

prokáže, že učinila vše, co bylo v jejich silách, přijmout i nekvalifikované pracovníky.  

 

8) Závěr  

Starosta Mgr. Pavel Kavalír poděkoval zastupitelům za spolupráci v prvním pololetí 
roku 2019 a všem přítomným popřál příjemné prázdniny a dovolené.   
 
Starosta ukončil zasedání zastupitelstva v 20:00 hodin. 
 

 

Zapsala: Mgr. Lenka Lankašová v.r.   Ověřovatelé zápisu: 

Milan Karpíšek v.r. 
Ing. Kateřina Faltová v.r. 

 

Starosta: Mgr. Pavel Kavalír v.r. 

Skalice 28. 6. 2019 


